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 فريدون حسن

 آقاي هاشمي! 
لطفاً دغدغه داشته باشید

اين روزها ه��ر مديري از ورزش كش��ور هر جا كه پش��ت تريبون قرار 
می گيرد بلافاصله از حرف هاي رهبر انقلاب وام مي گيرد و با هزار ادا و 
اصول دم از »ايران قوي و ورزش قوي« مي زند. وزير ورزش هم ديروز 
حسابي در دانشگاه تهران روي اين موضوع مانور داد، اما كسي پيدا نشد 
از هاشمي س��ؤال كند كه كدام ورزش در كدام كش��ور با اين بلبشوي 
مديريتي قوي ش��ده كه ورزش ايران قوي ش��ود! ميان حرف تا عمل 
فرسنگ ها فاصله است و مديران ورزش كشور از قديم گرفته تا جديد در 

همان مرحله حرف مانده اند و كاري انجام نمي دهند. 
انتخابات فدراسيون كاراته ابطال شد. اين به طور قطع مهم ترين خبر 
ديروز در حوزه ورزش بود. خبري كه البته نه براي كيومرث هاش��مي 
وزير ورزش چندان اهميتی داشت و نه براي دلواپسان دربي بي فايده 
فردا كه خيلي از آقايان از همين حالا برايش غش و ضعف كرده اند. البته 
كيومرث هاشمي اعلام كرد هيچ دغدغه اي بابت اين موضوع مهم ندارد، 
چون معلوم شد فعلًا دغدغه اش آوردن VAR براي دربي است، اما بايد 
بگوييم جناب وزير لطفاً اين يك دغدغه را داشته باشيد، اين يكي اتفاقاً 

براي آينده ورزش بد نيست. 
انتخابات فدراسيون كاراته باطل ش��د. ديروز كيومرث هاشمي، وزير 
ورزش رفته بود تا ب��ا پنج روز تأخير روز دانش��جو را به دانش��جويان 
دانشكده تربيت بدني دانشگاه تهران تبريك بگويد. كلي هم حرف زد 
كه بيشترش تكراري بود و وعده و وعيد آينده روشن براي ورزشي كه 
بر تعداد فدراسيون هاي بدون رئيسش يكی ديگر هم اضافه شده؛ 15 
فدراس��يون بدون رئيس! البته مهم نيست، چون بيشتر دغدغه ديروز 
وزير ورزش همان آمدن يا نيامدن VAR براي دربي روز پنج ش��نبه 
بود. طبيعي اس��ت در چنين فضايي و وقتي نفر اول ورزش كشور طي 
يك سخنراني مبس��وط فقط حرف هاي تكراري ايراد مي كند و علاقه 
زائد الوصفش به فوتبال را فرياد مي زند ديگر نبايد از بقيه توقع داشت. 

انتخابات فدراس��يون كاراته باطل شد، ولي مگر اهميتي دارد؟ كاراته 
را هم بگذاريد كنار ژيمناستيك، دووميداني و بقيه، البته يادمان نرود 
وزارت زحمت كش��يد و براي واليبال سرپرس��ت انتخاب كرد و اين 
سنگين ترين كاري است كه هاشمي از ابتداي دوران وزارتش )البته به 
جز سخنراني ها متعدد( انجام داده است. واقعاً خسته نباشيد. با چنين 
روندي خيلي نخواهد گذش��ت كه تقريباً فدراس��يوني با رئيس براي 
ورزش كشور باقي نماند، آن وقت هاشمي از برنامه »ورزش از تولد تا 

مرگ« حرف مي زند. 
انتخابات فدراس��يون كاراته هم باطل ش��د، اما ديروز همه چشم به 
دروغ پراكني هاي افش��اريان، رئيس كميته داوران فدراسيون فوتبال 
در خصوص آوردن سيس��تم كمك داور ويدئويي براي دربي داشتند، 
همان مديري كه با وقاحت تمام از صغر س��ني فرزندش حرف زد و به 
هيچ كجاي كشور هم برنخورد. هاشمي هم در دانشگاه تهران چنان 
با حرارت از آمدن يا نيامدن اين سيستم حرف مي زد كه بدون ترديد 
اصلًا توجهي به اتفاقي كه براي كاراته رخ داده، نداشت. راستي هاشمي 
ديروز وعده تك��راري واگذاري س��رخابي هاي پايتخ��ت را هم داد تا 
مطمئن شويم قدمي از راه اس��لاف خود منحرف نشده و مثل آنها يد 

طولايي در دادن وعده و وعيد دارد. 
ديروز انتخابات فدراس��يون كاراته باطل شد و هاش��مي از اتخاذ يك 
تدبير مناسب براي سروسامان دادن به وضعيت اين فدراسيون ها گفت. 
تدبيري كه نمي دانيم هياهوي فوتبال و ذوق زدگي آقايان اجازه اتخاذ 

آن را خواهد داد يا اينكه همچنان بايد سوخت و ساخت.

نتايج آخرين نشس�ت هيئت اجرايي كميته 
 ملي پارالمپيك نش�ان مي دهد اي�ن كميته 

سياس�ت اع�زام كيف�ي را در بازي ه�اي 
پاري�س 2024 ني�ز دنبال خواه�د كرد. 
براس��اس تصميمي ك��ه اعض��اي هيئت 
اجراي��ي گرفته اند، تكليف رش��ته هاي 
تيمي روشن شده و اين تيم ها در صورتي 
به پارالمپيك پاريس اعزام خواهند شد 

كه حداقل ش��انس كس��ب م��دال برنز را 
داشته باشند. علاوه  بر اين، ورزشكاران جوان 

زير 19 س��ال هم كه زي��ر چتر حمايت��ي قرار 
گرفته اند، در صورتي كه ش��انس كس��ب مقام 
چهارم در پارالمپيك باشند كميته از اعزام شان 

حمايت خواهد كرد. 
    

دويس��ت و چهاردهمين نشست هيئت  اجرايي 
كميته  ملي پارالمپيك با حضور نفراتي از جمله 
غفور كارگ��ري رئيس كميته، كم��ال جوانمرد 
دبير اجرايي، س��يدمحمد پولادگر نايب رئيس 
و مريم كاظمي پ��ور نايب رئيس بان��وان كميته 
ملي پارالمپيك، سيدمحمدش��روين اسبقيان، 
محمدرضا مظلومي، هادي رضايي، علي كشفيا، 
رقيه  الله كرمي، مژگان نصيري و امير ماندگارفرد 

اعضاي هيئت  اجرايي برگزار شد. 
بدون ش��ك نهايي كردن بح��ث اولويت  های 
اعزام به بازي هاي پاريس مهم ترين بحث هاي 
مطرح شده در اين جلس��ه بود. جوانمرد، دبير 
اجرايي كميته  ملي پارالمپيك تصميمات اتخاذ 
شده را تش��ريح كرد: »در ابتداي اين نشست، 
مصوبات جلسه قبل توسط رئيس كميته  ملي 
پارالمپيك مورد بررسي قرار گرفت و پس از آن 
مواردي چون مباحث مرتبط با برگزاري مجمع 
عمومي كميته، بررس��ي آيين نامه كميسيون 
ورزشكاران، بررس��ي سياست هاي پارالمپيك 
پاريس و س��اير موارد عنوان شد و پيرامون آن 
بحث و تبادل نظر صورت گرف��ت. از مصوبات 
اين نشس��ت مي توان ب��ه افزوده ش��دن اعزام 
ورزشكاران رشته هاي تيمي با احتمال كسب 
مدال برنز و همچنين اعزام ورزشكاران زير 19 
سال با اولويت چهارم به سياست هاي حمايتي 
كميته مل��ي پارالمپيك در خصوص بازي هاي 

پاريس ۲۰۲۴ اشاره كرد.«
    

كيفي گرايي سياستي است براي اعزام حداقلي 
ورزشكاران و كسب حداكثري و خوشرنگ ترين 
مدال در تورنمنت هاي بزرگ. اين سياس��ت نيز 
همانند ديگر تصميم��ات و برنامه ها، موافقان و 
مخالفان خاص خود را دارد و طرفين براي دفاع 

از نظر خود اس��تدلال هايي را مط��رح مي كنند. 
مديران كميته  ملي پارالمپيك، اصلي ترين نهاد 
متولي ورزش جانبازان و توان يابان، حامي اصلي 
كيفي گرايي هس��تند و معتقدند بايد بيشترين 
ب��ازده را از هزين��ه هنگفت اعزام ب��ه بازي هاي 
پارالمپيك بگيرند. در سوي مقابل منتقدانشان 
كه بس��ياري از آنها مربيان و ورزش��كاران فعال 
اين حوزه هس��تند، مدعي اند با اجراي اين طرح 
بسياري از ورزشكاران مستعد شانس حضور در 
رويدادهاي مهم آس��يايي و پارالمپيك از دست 

مي دهند و از ادامه مسير نااميد مي شوند. 
بااين ح��ال نتاي��ج به دس��ت آم��ده در ورزش 
جانبازان و توان يابان از مثبت بودن اجراي اين 
سياس��ت حكايت دارد. كميته  ملي پارالمپيك 
در دوران رياست محمود خسروي وفا اولين  بار 
كيفي گرايي را رسماً براي بازي هاي پارآسيايي 
۲۰18 ب��ه كار گرف��ت و تنها ورزش��كاراني را 
به جاكارتا اعزام كرد كه ش��انس كس��ب مدال 
داشتند. كسب عنوان س��ومي قاره كهن و قرار 
گرفتن در رتبه س��ومي در حالي رقم خورد كه 
ورزشكاران كشورمان موفق به كسب 51 مدال 
طلا در اين دوره شدند. برهمين اساس سياست 
اعزام كيفي در بازي ه��اي پارالمپيك توكيو نيز 
در دس��تور كار قرار گرفت و اتفاقاً باز هم جواب 
داد. 6۲ ورزش��كار ايراني در 1۰ رشته در توكيو 

با حريفان خ��ود رقابت كردند و با كس��ب 1۲ 
طلا، هفت نقره و يك برن��ز، كاروان پارالمپيك 
كش��ورمان با دو پله صع��ود عنوان س��يزدهم 
بازي ه��اي توكيو را ب��ه دس��ت آورد و بهترين 
عملكرد ورزش اي��ران در اين بازي ه��ا به ثبت 
رسيد. اين در حالي است كه در بازي هاي ۲۰16 
ريو با داشتن 95 ورزش��كار جايگاه پانزدهمي 
ب��ه كاروان ما رس��يد. درخش��ش در بازي هاي 
پاراآس��يايي هانگژو و كنار زدن دوب��اره ژاپن و 
تكيه بر رتبه دوم و كس��ب عنوان نايب قهرماني 

قاره با اجراي همين سياست تحقق يافت. 
    

با در نظر گرفتن نتايج حاصل شده در چند سال 
گذش��ته، انتظار مي رود كميته  ملي پارالمپيك 
اين بار نيز براي اعزام كيفي همه جوانب را در نظر 
بگيرد و در اين مسير بررس��ي ها و ارزيابي هاي 
دقيقي انجام ش��ود تا هم شاهد رش��د و ترقي 
ورزش جانبازان و توان يابان باشيم و هم حقي از 

ورزشكار يا تيمي ضايع نشود. 
نتايج جلس��ه اخي��ر هيئ��ت  اجراي��ي كميته 
پارالمپيك از س��وي س��ايت اي��ن كميته اعلام 
ش��ده و كمال جوانمرد ني��ز در توضيحاتش به 
صورت مختصر به اولويت هاي اعزام ورزشكاران 
اشاره كرده است. حساس��يت موضوع مي طلبد 
كه مديران كميته با تش��ريح هم��ه جزئيات از 

بروز هر ابهامي جلوگيري كنند. قاعدتاً همانند 
چند س��ال گذش��ته ملاك اعزام پارالمپيكي ها 
به پاريس كس��ب مدال ه��اي طلا، نق��ره و برنز 
است و ورزش��كاران براس��اس عملكرد، نتايج و 
ركوردهايشان پايش خواهند ش��د. اين مسئله 
در خصوص رش��ته هاي تيمي كمي حساس تر 
اس��ت و پيش از اين و در بازي هاي هانگژو، عدم 
اعزام برخي تيم ها انتقادهايي را در پي داشت. به 
همين خاطر اس��ت كه تأكيد داريم ش��اخص ها 
بايد شفاف بيان شوند و در تعيين آنها همه نكات 
حرفه اي و فني مدنظر قرار گيرند. از طرفي فرصت 
دادن به جوانان باانگيزه را بايد به فال نيك گرفت. 
اجراي سياست كيفي گرايي اگرچه فرصت اعزام 
را از عده اي می گيرد، اما همين سياست انگيزه 
خوبي اس��ت براي جوانان پارالمپيك��ي تا تمام 
تلاش شان را براي ثبت بهترين ركوردها و كسب 

بهترين نتايج به كار گيرند. 
ورزش جانب��ازان و توان يابان ايران س��تاره ها و 
اس��تعدادهاي زيادي دارد كه بس��ياري از آنها 
دين ش��ان را با گرفتن مدال هاي خوش��رنگ به 
كش��ور ادا كرده و بس��ياري نيز هن��وز فرصت 
شكوفايي و درخشش پيدا نكرده اند. اميدواريم 
كيفي گرايي مانع شكوفايي س��تاره هاي جديد 
نشود و ورزشكاران و تيم هاي صاحب سهميه را از 

حضور در پارالمپيك محروم نكند. 

دنيا حيدري

جدال تنگاتنگ در گروه مرگ

 تنها  فرصت  پی اس جی، نیوكسل  
و آث  میلان 

پرونده مرحله گروهي ليگ قهرمانان اروپا در حالي امشب با برگزاري 
بازي هاي چهار گروه دوم بسته مي شود كه پولدارهاي پاريسي همچنان 

به دنبال كسب جواز حضور در مرحله بعد هستند. 
تكليف صعود تيم هاي گروه E كاملاً مشخص است؛ اتلتيكوی صدرنشين 
با 11 امتياز و لاتزيو با 1۰ امتياز حضورشان در مرحله بعد قطعي است 
و مصاف رودرروي امشب تنها تكليف تيم اول و دوم را مشخص مي كند. 
مصاف دو تيم در آغاز اين دوره از رقابت هاي ليگ قهرمانان با تس��اوي 
يك - يك همراه بود و با تكرار نتيجه مشابه، اتلتيكو به عنوان تيم نخست 
و لاتزيو هم به عنوان تيم دوم ب��ه مرحله بعد صعود مي كنند، مگر آنكه 
لاتزيو با گرفتن يقه اتلتيكو در ورزشگاه واندا متروپوليتانو در هفته پاياني 
نظم جدول را به هم بزند و به عنوان صدرنشين صعود كند. مصاف فاينورد 

و سلتيك در اين گروه كاملًا تشريفاتي است.
بي ش��ك اما حس��اس ترين بازي هفته پاياني مرحله گروهي در گروه 
F برگزار مي ش��ود، جايي كه دورتمون��د، صدرنش��ين 1۰ امتيازي 
گروه از پاري سن ژرمن پذيرايي مي كند. تيم دوم گروه با هفت امتياز 
براي كس��ب جواز صعود به مرحله بعد نيازمند پيروزي دوباره مقابل 
زنبورهاست. پولدارهاي پاريس��ي در دور رفت با برتري ۲ بر صفر در 
مصافي خانگي ش��روع خوبي داش��تند، اما يك مس��اوي و دو باخت 
در ادامه كار اين تيم را چنان دش��وار كرد كه ح��الا در صورت برتري 
نيوكس��ل مقابل آث ميلان با بيش از يك گل، كار پی اس جی در اين 
دوره از رقابت هاي ليگ قهرمانان اروپا به پايان مي رسد. البته تساوي 
مقابل دورتموند هم  مي تواند صعود پاري سن ژرمن را به دنبال داشته 
باشد، به شرط آنكه آث ميلان برنده نبرد با نيوكسل باشد و پی اس جی 
تفاضل گل خود را افزايش دهد، اما بي شك در گروه مرگ هر سه تيم 
دوم تا چهارم جدول شانس صعود دارند و اين كار ياران انريكه را سخت   
كرده است، چراكه حساسيت بازي پاريسي ها با دورتموند براي صعود 

همان اندازه است كه مصاف نيوكسل با آث ميلان. 
در گروه G اما تكليف كاملًا روش است. منچستر با 15 امتياز به عنوان 
تيم اول و لايپزيش با 9 امتياز به عنوان تيم دوم صعود كرده اند و مصاف 
ستاره سرخ با من سيتي و همچنين رويارويي لايپزيش با يانگ بويز كاملًا 
تشريفاتي است. رقابت در گروه F نيز همچنان ادامه دارد. البته تكليف 
بارساي صدرنشين با 1۲ امتياز براي صعود از قبل مشخص شده و مصاف 
با آنتورپ قعرنشين كاملًا تشريفاتي است، اما جدال اصلي در اين گروه 
بين پورتو و شاختار است. تيم اول و دوم جدول با سه برد، دو باخت و 9 
امتياز. ياران طارمي با تفاضل گل بهتر رده دوم را در اختيار دارند و يك 
تس��اوي هم براي صعود اين تيم كافي است، اما بعيد است پورتو كه در 
ديدار خارج از خانه دور رفت به برتري 3 بر يك دست يافت و در همان 

نيمه نخست نسخه حريف را پيچيد به تساوي رضايت بدهد.

 كیفي گرايي 
 ملاك اعزام 
به پاريس

شيوا  نوروزي
      گزارش  یک

كميته
مليپارالمپيك
بهورزشكاران
زير19سال
شانساعزام

داد

 

اقدامات گسترده و جهادى شهردارى گلستان براى رفع معضل ترافيك 

وى افزود: با جابجايى و احداث دوربرگردان پروانه اى در محور آيت اله سعيدى حد فاصل خيابان هفت تير تا پمپ گاز،رانندگان وسايل نقليه براى 
دسترسى به خيابان هفت تيرو محله هاى اطراف آن مى توانند بدون طى كردن مسير طولانى تر ،ازمسير ورودى قلعه مير كه در ساعات پيك 
ترافيك درگير مشكلات فراوانى از جمله افزايش مسافت، سوخت و زمان مى كرد، در كمترين زمان و با كمترين ترافيك به مقصد خود برسند.

ميرزمانى بيان كرد : اين دوربرگردان با هدف تسهيل در تردد وسايل نقليه اى كه قصد عبور از خيابان هفت تير و محله هاى اطراف آن را دارند، 
در حال اجرا است و بزودى تكميل و مورد بهره بردارى شهروندان قرار خواهد گرفت.

     شهردار گلستان با تاكيد بر ضرورت ارتقاى سطح خدمت رسانى به شهروندان، بيان كرد: به منظور تسهيل در عبور و مرور وسايل نقليه و 
سهولت تردد شهروندان در معابر اصلى اين شهر، هم زمان با سـرعت گرفتن اقدامات عمرانى خدماتى و رسيدگى هرچه بيشتر به درخواست 
شهروندان و با توجه به حجم عمده پروژه آسفالت معابر اصلى و درخواست شهروندان ، عمليات ترميم و مرمت معابر از سوى حوزه عمرانى منطقه 

طبق برنامه ريزى در حال انجام و بر اساس نيازسنجى شهروندان و اولويت معابر اصلى در حال اجراست.
بازگشايى، تعريض و تملك 8هزار مترمربع از معابر شهر گلستان 

     شهردار گلستان يكى از معضلات ترافيكى شهر گلسـتان را وجود معبر  كم عرض و محدود بودن مسير تردد شهروندان در برخى از نقاط 
شهر بشـمرد و افزود:براساس مطالعات انجام شـده و طرحهاى كارشناسى در راستاى ايجاد دسترسـى هاى  مطلوب، با رفع معارض دربرخى 
معابرمى توان علاوه برايجاد مسير دسترسى جديد، دربحث پدافند غير عامل و ايجاد مسيرهاى ايمن براى سهولت درتردد خودروهاى امدادى                                              

و  خدمات رسان ورفت و آمد شهروندان  و ايجاد شهر امن گام موثرى برداشت .  
وى با اشاره به تعريض و تملك 8000 مترمربع از معابر شهر گلستان در دوره ششم شوراى اسلامى شهر، گفت: در راستاى تسهيل در عبور و مرور 

شهروندان كوچه مهر پس از سالها انتظار، از سمت محور آيت اله سعيدى كه عرض بسيار كمى داشته حدود 100 متر مربع، تعريض شد.
ميرزمانى افزود: با اهتمام شهردارى گلستان نسبت به تعريض و بازگشايى معابر و با توجه به اجراى بعد از توافق با مالك و انجام اقدامات قانونى، 

ملك مورد نظر تخريب و مسير كوچه فوق بازگشايى و يك مسير دسترسى ايمن براى شهروندان و عبور و مرور خودروها بوجود آمده است.
شهردار گلستان تصريح كرد : اين معبر كه در گذشته، ورودى آن باعرض كمتر از يك متر بوده و اكنون نيز با تعريض، تملك و توافق با مالك، به 

كوچه 6 مترى تبديل شد تا بخشى ديگر از مشكلات عبور و مروى اهالى اين محله مرتفع گردد. 
     توسعه ناوگان حمل و نقل شهرى با خريد 30 دستگاه ون جديد

    وى در ادامه توسعه ناوگان حمل نقل شهرى را ضرورتى براى برطرف شدن مشكل ترافيك دانست و عنوان كرد: بايد در حوزه شهرى به سمتى 
پيش رويم كه دسترسى روان و تقاضاى سفر  با وسايل نقليه شخصى كم شود، در همين راستا مجموعه شهردارى با حمايت اعضاى شوراى اسلامى 

شهر گلستان 30 دستگاه ون جديد را خريدارى ودر چرخه خدمت رسانى و توسعه و نوسازى ناوگان حمل و نقل عمومى بكار گرفته است. 
ميرزمانى با اشـاره به عوامل ايجاد ترافيك  سنگين در محور آيت االله سـعيدى( جاده ساوه)، خاطر نشـان كرد: نبود پاركينگ كافى در بلوار 
آيت اله سـعيدى و توقف وپارك نامتعارف خودروهـا و تخلف واحدهاى صنفى و نمايشـگاه داران، يكـى ديگر از نقاط مهم اسـت كه بايد به 
وضعيت آن رسيدگى شود و خوشـبختانه در حال اجراى طرحهاى  مناسبى  براى آن هستيم كه شـهروندان  در آينده نزديك اثرات مطلوب                                                                                            

آن را مشاهده خواهند كرد.

شهردارى گلستان   باانجام اقدامات گسترده واجراى پروژه هاى عمرانى ،فرهنگى، اجتماعى بدنبال كاهش معضل ترافيك براى  شهردار گلستان است.

با آغاز فعاليت دوره جديد شوراى اسلامى شهر و  مديريت شهرگلستان، رفع معضل ترافيك و تسهيل درامر تردد خودروها وعبور و مرور شهروندان بعنوان يكى از اولويتهاى كار شهردارى اين شهر قرار گرفت 

و با حمايت و تصويب اعضاى شوراى شهر ، پروژ ه هاى عمرانى در جهت اصلاح هندسى و باز گشايى راههاى دسترسى جديد در نقاط مختلف شهر گلستان با مديريت جهادى سيد محمد ميرزمانى  به اجرا در آمده  است.  

سـيدمحمد ميرزمانـى شـهردار گلسـتان    در گفتگويـى بـا 

خبرنـگار جـوان ،با اشـاره بـه اولويـت بنـدى پـروژه هاى                                                                                            

عمرانى شـهر، اظهاركرد: با توجه به اهميت و ضرورت رفع معضل 

ترافيك در سطح معابر و شريانهاى اصلى شهر گلستان بويژه در بلوار 

آيت االله سعيدى عمليات اجرايى پروژه  تقاطع هم سطح و احداث           

دوربرگردان  جديد آغاز شده است.


